
Betreft: Internetconsultatie met betrekking tot het voorgenomen voorstel de jacht op het haas in 

een deel van Nederland en het konijn landelijk op te schorten. 

 

Hierbij reageer ik op het voorgenomen voorstel van de minister om de jacht op het konijn  (landelijk) 

en het haas (deel van Nederland) komend jaar op te schorten.  

Ik ben opgegroeid met de jacht, het beheer en de schadebestrijding in Nederland. Hierdoor kan men 

natuurlijk makkelijk oordelen dat ik bevooroordeeld ben en zeker niet objectief en dat klopt. Ik ben 

en voel me ontzettend betrokken bij de natuur in de breedste zin van het woord. Mijn betrokkenheid 

maakt dat ik me inzet als vrijwilliger, maakt dat ik investeer met tijd, energie en ja ook geld. Hoewel 

ik zelf, sinds 2021 mijn jachtdiploma behaald heb en vervolgens mijn weg heb gevonden in het 

oerwoud aan regels voordat ik mijn eerste jachtakte had bemachtigd, ga ik al ruim 25 jaar mee op 

jacht, als voorjager met mijn eigen jachthond en als drijver.  

Mijn vrijwilligerswerk  betekent het geven van uitleg over de jacht, het beheer en de 

schadebestrijding, demonstraties met jachthonden, overleg met diverse instanties/organisaties en 

betrokken partijen. Maar ook de vele uren in het veld, samen met mijn pa en ma uren langs de 

kanalen gereden om te water geraakte reeën te redden of verdronken reeën eruit te halen. 

Wildspiegels geplaatst langs de wegen. Onderhoud van het bos, wildmengsels inzaaien en nog veel 

meer. Maar vooral ook jaarlijks de nodige uren gestoken in het tellen.  

Vooral dat laatste wil ik 

nog even toelichten, 

want uw voorgenomen 

voorstel is, voor zover 

ik kan en mag 

beoordelen, zeer 

belabberd 

onderbouwd.  En dat 

raakt me omdat, 

misschien in 

tegenstelling tot vele 

anderen, ik meerdere 

uren per week 

doorbreng in het veld 

waar ik mag jagen, 

beheren en schade 

bestrijden.  Jaarlijks 

doen wij (mijn gezin en 

ik) mee aan de tellingen, waarbij onder andere ook het haas en het konijn geteld worden. Om dan te 

lezen dat deze gegevens niet eens meegenomen worden en zelfs terzijde geschoven worden, daar 

kan ik niet bij.  Deze tellingen worden uitgevoerd door jagers. Mensen die een pittige opleiding 

genoten hebben, via diverse examens bewezen moeten hebben de kennis te beheersen.  Zij gaan 

vervolgens elk jaar tellen, volgens een telprotocol. Deze jagers (waar ik me er ook een van mag 

noemen) doen dit graag, maar de vraag die ik me nu stel is, waarom? Waarom tellen we als deze 

gegevens niet meegenomen worden in de onderzoeken of voorstellen.  

Tijdens deze tellingen nemen we met regelmaat buitenstaanders/geïnteresseerden mee, maar in alle 

jaren dat ik tel, is er nog nooit iemand van de SOVON met ons mee gegaan .  Natuurlijk is het goed 



dat de SOVON de vogels tellen, dat is ook hun expertise. Maar zij tellen dus voornamelijk vogels en 

noteren vaak niet dat er ook zoogdieren zijn.  

Dus als we iets niet waarnemen, of tellen dan is het er ook niet? Of nog erger dan gaat het ineens 

heel slecht ergens mee. Als dit opgaat, dan kunnen we heel veel problemen oplossen of juist creëren.  

Bijvoorbeeld het stikstofprobleem. Maar daar ga ik nu niet verder op in. 

We wonen en jagen, beheren en bestrijden schade in Overijssel. En hoewel uw voorstel gaat over het 

haas in bepaalde provincies en nog niet in Overijssel maar het konijn al wel landelijk, voel ik me toch 

geroepen om te reageren. Populaties houden zich niet aan provinciegrenzen, nog aan landsgrenzen.  

De natuur in Nederland is door ons mensen gecreëerd en moet als zodanig ook beheerd worden. 

Natuur moet wijken voor wonen, recreatie en natuurlijk de economie. En toch ondanks al die 

ingrepen in de natuur, hebben we, nog steeds, een groene leefomgeving met diverse flora en fauna. 

En we (mens in het algemeen) mogen daarvan genieten.  

De wet- en regelgeving  rondom het beheer, de jacht en de schadebestrijding is in diverse wetten 

vastgelegd en jaarlijks moeten jagers aantonen dat we geschikt zijn en moeten we allerlei bewijzen 

hiervan aandragen. Eén van de taken die vastgelegd zijn in de wetgeving is dat jagers 

verantwoordelijk zijn voor het in stand houden van een redelijke wildstand.  

Ik kan met stelligheid beweren dat de hazenstand in ons veld, liggende in Twente, goed is. Wij 

schieten in ons veld jaarlijks een aantal hazen die we onderling verdelen zodat we deze kunnen 

consumeren. Dit betekent dat wij een zeer groot belang bij hebben dat de hazenstand goed is. Het 

konijn is een ander verhaal, in ons veld schieten we al een aantal jaren bijna geen konijnen. Dit komt 

doordat er veel ziektes geweest zijn die de populatie uitgedund hebben. Toch wil ik hierbij opmerken 

dat konijnen zich in een zeer rap tempo kunnen vermeerderen en dan veel overlast en schade 

kunnen veroorzaken.  

In ons veld proberen we de predatoren-populaties (vos en kraai) te beperken, wat een gunstige 

invloed heeft op o.a. de hazenstand.  

Een negatief effect op flora en fauna, maar waar niemand liever iets over zegt, is recreatie. Veel van 

de natuurorganisaties willen steeds meer wandel, fiets, mountainbikeroutes en plaatsen pondjes 

zodat mensen ook over het water kunnen. De leefgebieden van diverse zoogdieren staan hierdoor 

onder druk. En dit is terug te zien in het gedrag van bijv. het haas. Wij, mensen, vinden het allemaal 

ons recht dat we in de natuur kunnen wandelen, fietsen of wat dan ook. We zijn dan behoorlijk 

egoïstisch. De natuurorganisaties stellen hun terreinen vaker open voor het publiek want dat is wat 

we willen/eisen. Dat vooral dit een negatief effect heeft op populaties, willen we liever niet horen. 

Het is namelijk veel makkelijker om deze “schuld” bij de boeren en jagers neer te leggen.  

Volgens mij willen we in feite allemaal hetzelfde dat de natuur in Nederland blijft. Toch moeten we 

dan ook feiten mee laten wegen. Onze natuur kan niet bestaan zonder beheer en bij dat beheer 

hoort niet alleen het florabeheer maar ook het faunabeheer.  

Om het faunabeheer tot stand te laten komen, wordt vaak gebruik gemaakt van gegevens van jaren 

geleden. Dat laat natuurlijk veel makkelijker een daling zien dan een stijging. Of toch niet, laten we 

eens kijken naar de Nederlandse bevolking. Ons bevolkingsaantal groeit gestaag, onze behoefte aan 

huizen (ons eigen leefgebied) is groot. Er is een huizentekort. In 1950 bijv. was onze bevolking , 

volgens het CBS iets meer dan 10 miljoen en in 2022 is dat gestegen tot ruim 17 miljoen. Dat 

betekent dat ook ons Nederlands landschap behoorlijk ingrijpend is veranderd, doordat we toch 

behoorlijk wat huizen zijn bijgekomen. 



Oh en voor ik het vergeet, ik noemde al even een huizentekort, dit is de laatste tijd breed uitgemeten 

in de media, ik heb hier zelf geen ervaring mee en neem het ook niet waar,  dus ik vraag me af of er 

inderdaad een huizentekort is. Maar laat ik er even vanuit gaan dat er een huizentekort is. Het haas 

en het konijn staan op de rode lijst. Dus worden er straks meer bouwplaatsen stil gelegd omdat er 

een haas of konijn leeft?  

Tot slot even het volgende: Vanochtend (28 mei 2022) vroeg nog in ons veld geweest, rondom het 

tijdstip van zonsopkomst. Wat ik heb gezien (zonder warmtebeeld) , 11 hazen, 1 eekhoorn, 6 reeën, 3 

koppels met grauwe ganzen en hun pullen, tig kraaien, 5 ooievaars, een stel houtduiven, 3 vliegende 

kievitten en 5 konijnen. Ik dacht ik tel ze even voor u.  

 

(Niet de beste foto, maar met alleen een telefoon op zak, was dit het beste wat ik vanochtend kon 

doen) 

Ik hoop dat de minister terugkomt op het voorgenomen voorstel en samen met de diverse partijen 

en betrokkenen die de natuur beschermen en beheren, gaat onderzoeken hoe het nu daadwerkelijk 

is gesteld met het haas en het konijn, door representatieve tellingen mee te laten wegen in de 

besluitvorming.  

Met vriendelijke groet, 

Ellen Slooijer-Ardesch 

 


